
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 4. maj 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 201
Anerkender ministeren – i lyset af den meget lave frekvens af udbetaling af økonomisk 
kompensation på trods af, at senfølger af covid-19 for frontpersonale anerkendes som ar-
bejdsskade, og i betragtning af, at de blev sendt i fronten i en pandemi af ukendt karakter 
uden værnemidler – at der er behov for en særlig proces hos AES, eventuelt hjemlet i 
ny lovgivning? En sådan ordning vil kunne sikre, at personalet anerkendes for den store 
risiko, de har løbet ved at arbejde under pandemien, ligesom de vil kunne sikres en 
reel erstatning som konsekvens af de senfølger, de er ramt af. En sådan ordning kunne 
desuden være med til at øge sandsynligheden for, at personalet i fremtiden vil løse en 
tilsvarende og helt uvurderlig betydelig opgave, i fald Danmark igen bliver ramt af en 
epidemi?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peder Hvelplund 
(EL).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 10. maj 2023 kl. 10:00.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på peder.hvelplund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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